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De vitaliteitsindex bestaat uit Organisatiekracht en Maatschappelijke oriëntatie.

De Organisatiekracht is opgebouwd uit 
• Bestuur (voltalligheid, visie en kennis)
• Trainers
• Financiën
• Vrijwilligers
• Accommodatie
• Ledenaantal

De Maatschappelijke oriëntatie is opgebouwd uit 
• Samenwerking andere organisaties
• Rookvrije vereniging
• Gezonde kantine
• Duurzaamheid
• Veilig Sportklimaat
• Kwetsbare doelgroepen
• Buurtfunctie

Hiervoor worden per onderdeel punten gegeven dat leidt tot een bepaalde plaats in de index.

v Het toekennen van de punten blijft een subjectieve toekenning, afhankelijk van de al dan niet objectieve input van 
een vereniging.

v Door veranderde omstandigheden binnen een vereniging, kan de plaats binnen de index ook veranderen (denk aan 
b.v. het opstappen van een bestuur).
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Op dit moment zijn er 115 Haarlemse sportorganisaties bij ons bekend. Van 91 hebben wij voldoende informatie. 
Samen bieden deze organisaties 50 verschillende sporten aan voor de inwoners van Haarlem. Voetbal, honk- & 
softbal en tennis zijn de meest aangeboden sporten. Van 67 organisaties is bekend hoeveel leden zij ongeveer 
hebben. 

ORGANISATIE KRACHT
Ø 55% heeft een voltallig bestuur
Ø 53% beschikt over een bestuur met visie 
Ø 64% beschikt over een bestuur met voldoende bestuurskennis 
Ø 60% beschikt over voldoende trainers 
Ø 58% heeft het financieel goed op orde 
Ø 53% beschikt over voldoende vrijwilligers
Ø 58% heeft voldoende leden
Ø 45% heeft toegankelijke faciliteiten

MAATSCHAPPELIJKE ORIËNTATIE
Ø 37% werkt samen met andere organisaties 
Ø 46% is (geheel) rookvrij
Ø 12% krijgt het predicaat Gezonde Kantine 
Ø 26% is op een manier duurzaam bezig 
Ø 59% heeft een Veilig Sportklimaat
Ø 40% zet zich in voor kwetsbare doelgroepen 
Ø 22% heeft een buurtfunctie

Ø Dit cirkeldiagram geeft de vitaliteitsscore van de sportorganisaties weer.
Ø De vitaliteit van een sportorganisatie is bepaald aan de hand van de 

vitaliteitsindex.
Ø Van de Haarlemse sportorganisaties zijn er:

Ø 48 krachtig
Ø 18 vitaal
Ø 23 kwetsbaar
Ø 2 maatschappelijk
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Factsheet Jaarrapportage
Verenigingsadvies

2023
Q1 en Q2

Stadsdeel Adviestrajecten Geadviseerde partijen

Stedelijk/regionaal 3 Honk- en softbalverenigingen, Turnverenigingen regionaal
Topsportverenigingen

Centrum/Zuid-West 2 Duijnwijck
Sportpark Eindenhout

Noord 8 Haarlemse Kegelbond, VOLO, DSS, Aurora
Pim Mulier Sportpark, KSV Haarlem, IJsclub Haarlem

Oost 2 DSK, Zeilvereniging Watervrienden

Schalkwijk 5 TV Overhout, Hwa Rang Dragon, Daan Sport, Houtse 
Rugbyclub, Sportpark Nol Houtkamp

Totaal 20

Verenigingsadvies Stedelijk/regionaal

Honk en Softbalverenigingen: Het 2 jaar geleden 
ingezette overleg tussen de verenigingen op initiatief 
van de gemeente lijkt een zacht einde te kennen. In 
samenspraak met de verenigingen waren er diverse 
data afgesproken om samen te komen. Telkens werden 
deze afgezegd of er werd niet op gereageerd. Ook de 
eventuele fusie tussen Kinheim en DSS is afgeblazen, 
dit door onderlinge geschillen en personen die in 
bepaalde teams spelen.

Turnverenigingen: Dit traject is vorig jaar middels het 
sportakkoord ingezet en heeft zijn vruchten afgeworpen. 
Door diverse verengingen zijn er stappen gezet in 
structuur t.a.v. technisch en bestuurlijk kader. Allen 
gaven aan dat het traject zeer nuttig is geweest en 
willen graag regelmatig met alle turnverenigingen bij 
elkaar blijven komen. SportSupport zal dit faciliteren.

Topsportverenigingen: Op dinsdag 14 maart is er een 
bijeenkomst geweest met de 10 kernsporten. Naast het 
lerend netwerk, verenigingen worden uitgebreid in de 
gelegenheid gesteld met elkaar in gesprek te gaan, was 
het thema van deze avond sponsoring. Een externe 
deskundige heeft de vereniging meegenomen in de 
mogelijkheden en kansen die goed sponsorbeleid hen 
kan bieden.

20
advies

trajecten

Verenigingsadvies Oost

Zeilvereniging Watervrienden: De vereniging stond 
voor een uitdaging toen het bestuur was afgetreden en 
er geen leden beschikbaar waren om een nieuw 
bestuur te vormeren. Deze situatie zorgde voor 
onzekerheid en een gebrek aan leiderschap binnen de 
vereniging. De samenwerking tussen de Zeilvereniging 
en Sport Support heeft een veelbelovend traject van 
bestuurlijke verandering en ledenparticipatie in gang 
gezet. Met de inzet van een bestuurscoach en het 
stimuleren van werkgroepen hebben we gezamenlijk de 
weg vrijgemaakt voor leden om actief bij te dragen aan 
de toekomst van de vereniging.

HVV DSK: In januari stond de Haarlemse 
Voetbalvereniging DSK voor de keuze om na 100 jaar 
te stoppen als vereniging of met nieuwe energie een 
doorstart maken. Dankzij de gezamenlijke inspanningen 
van Sport Support, Gemeente Haarlem, KNVB en leden 
van de vereniging is aanzienlijke vooruitgang geboekt. 
De ALV en de betrokkenheid van een ervaren 
procesbegeleider hebben geleid tot constructieve 
discussies en positieve veranderingen binnen de 
vereniging. Zo is er een nieuw bestuur geformeerd, zijn 
er 40 nieuwe leden bijgekomen, zijn de 
sponsorinkomsten gestegen en is de betrokkenheid van 
leden gestegen.
Ook is er een samenwerkingsovereenkomst gesloten 
met een fysiotherapie parktijk en een naschoolse 
opvang wat bijdraagt aan de financiële stabiliteit. 
Mede door de organisatie van schoolvoetval op de club 
is ook de beeldvorming in de wijk positiever geworden.
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Verenigingsadvies Noord

Haarlemse Kegelbond: De bond ziet praktisch geen 
mogelijkheid meer om te blijven bestaan. Na meerdere 
rechtszaken en het ontbreken van financiële middelen 
staan ze met hun rug tegen de muur. Het bestuur 
overweegt opheffing.

Gymnastiekvereniging VOLO: Er is naast het 
algemene programma ook een individueel 
bestuurstraject gestart waar we op dit moment nog 
steeds mee bezig zijn. De club heeft nieuwe 
bestuursleden die geadviseerd worden in het besturen 
van de vereniging.

DSS Honk- en Softbal: Er is een bestuurscoach actief 
vanuit het Sportakkoord om het bestuur weer compleet 
en werkend te krijgen.

Pim Mulier sportpark: Op 9 mei vond er een overleg 
plaats op het Pim Mulier Sportpark, gericht op 
sportfaciliteiten. De voorzitters van de verenigingen en 
een docent van het CIOS hebben een gezamenlijk doel 
geformuleerd om de richting van toekomstige 
overleggen en samenwerking te bepalen. We streven 
naar een bruisend en duurzaam sportpark waar 
veiligheid voorop staat. Op dit moment is er een 
gezamenlijk initiatief gaande om het sportpark geheel 
rookvrij te maken, om een extra AED te plaatsen en om 
een gezamenlijke EHBO-ploeg in te stellen tijdens 
piekmomenten.

HKC Aurora: Ze hebben ondersteuning gekregen bij 
het aanvragen van de subsidie breedtesport voor het 
schoolkorfbaltoernooi. Het georganiseerde toernooi trok 
60 teams. Voorafgaand aan het toernooi werden de 
deelnemers uitgenodigd om proeflessen te volgen bij de 
nabijgelegen korfbalverenigingen. Het hoofddoel, het 
aantrekken van nieuwe leden, is behaald. Aurora mocht 
na het toernooi 12 nieuwe leden verwelkomen!

IJsclub Haarlem: Wij hebben een verkennend gesprek 
gehad met het nieuwe bestuur en daarin afgesproken 
dat de club via het Sportakkoord een traject in gaat met 
een bestuurscoach. In Q4 zal hiermee worden gestart. 
Separaat hieraan begeleid Sport Support de club bij het 
creëren van draagvlak onder de vrijwilligers.

Verenigingsadvies Schalkwijk

TV Overhout: Er is regelmatig contact omtrent de 
padelbanen en de voortgang. De vereniging is met de 
milieudienst IJmond in gesprek om een adequate 
oplossing te verzinnen voor de 3db overlast waar 
volgens de geluidsnorm omwonenden nog last van 
hebben op te lossen. Hierin adviseren wij het traject ook 
in overleg met de KNLTB,  welke een advocaat heeft 
aangesteld om TV Overhout juridisch bij te staan.

Sportpark Nol Houtkamp: Op dinsdag 2 mei heeft VA 
een bijeenkomst bijgewoond van verenigingen op het 
Spaarnepark (Olympia Haarlem, kanovereniging, 
schietvereniging, yogaschool, Top Rowing, Bavo Beach, 
DIO). Gespreksonderwerp was parkeergelegenheid. 
Gezamenlijk gekeken naar de behoefte aan 
parkeergelegenheid na de herinrichting van het 
sportpark. Hierbij gewezen op de bestaande normen 
voor parkeren bij sportaccommodaties.

Nol Houtkamp gaat het Spaarnepark heten, Dit is een 
lang traject waarbij gesproken wordt over de inrichting 
van het Sportpark. Dit gaat een open sportpark worden, 
het initiatief is een aantal jaar geleden door 
SportSupport genomen. VA begeleidt de verenigingen 
en zorgt dat ze voldoende worden geïnformeerd, dit in 
informele en formele settings. In Q1 en Q2 zijn een 
drietal bijeenkomsten geweest waarbij we ook één dag 
op tour zijn geweest naar verschillende sportparken om 
inspiratie op te doen. Naast de officiële door de 
gemeente georganiseerde avonden en dagen is er twee 
keer tussentijds gesproken met alleen de verenigingen 
om koers te bepalen.

Hwa Rang Dragon: De vereniging heeft een 
langlopend geschil met de gemeente Haarlem omtrent 
accommodatie. Hierin bemiddelt VA tussen de 
vereniging en de gemeente. Op dit moment is er een 
voorbereiding gaande om dit juridisch op te lossen 
helaas.
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Initiatieven en acties

Het vragenuurtje omtrent de TEK regeling is door één 
vereniging bezocht. Vanuit de gemeente Haarlem zijn 
direct de antwoorden gegeven.

Op 16 mei organiseerde SportSupport het inspirerende 
Sportcafé. Sportbestuurders en liefhebbers kwamen 
samen voor waardevolle workshops en 
netwerkmogelijkheden. De interactieve workshops 
boden deelnemers de kans om hun kennis te 
verbreden, met onderwerpen als het Haarlems 
Sportakkoord en effectief gebruik van social media voor 
verenigingen. Daarnaast was er volop gelegenheid om 
te netwerken en ervaringen uit te wisselen met 
gelijkgestemde professionals. Het evenement, met het 
smakelijke buffet dat in lijn was met gezonde 
voedingsrichtlijnen, onderstreepte de brede benadering 
van SportSupport, gericht op zowel gezondheid als 
professionele ontwikkeling binnen de sportverenigingen.

Op maandag 26 juni is er een inspiratiebijeenkomst 
geweest voor Vertrouwenscontactpersonen (VCP). 
Van de Haarlemse sportvereningen waren er 14 
aanwezig. Van de gemeente Haarlem was Leonie 
Schreurs aanwezig. Erika Hendriks van Centrum 
Veilige Sport Nederland heeft een presentatie gegeven 
over ”herkennen en voorkomen van ongewenst 
gedrag”. Ook was er ruimte om vragen te stellen. Het 
was een inspirenende avond die als zeer positief werd 
ontvangen door de aanwezigen.

Nieuwsbrieven / -flitsen t.b.v. alle sport- en beweegaanbieders

7
verstuurd

362
ontvangers

65,9%
geopend

Verenigingsadvies Centrum/Zuidwest

Eindehout: Op 15 mei is er overleg geweest met THB, 
Rood en Wit en rugbyclub de Houtsche. Inzet van de 
bijeenkomst was bemiddeling bij het overdragen van de 
economische eigendom van het clubhuis van THB naar 
de andere twee verenigingen. In goed overleg is hier 
een oplossing voor gevonden waarbij bovendien de 
BSO activiteiten van SportFever gegarandeerd blijven 
voor de toekomst.
De afdeling Vastgoed van de gemeente Haarlem zal de 
overdracht uitwerken en begeleiden.
Op korte termijn zitten de verenigingen, SRO, de 
gemeente en SportSupport bij elkaar om de exploitatie 
en het gebruik van sportpark Eindehout voor de 
toekomst te bespreken. Per 1 juli 2023 houdt THB op te 
bestaan. Het batigsaldo van de vereniging wordt 
overgemaakt aan Gehandicapten Fonds Nederland.

Duinwijck: Tijdens een bespreking met Elvira van 
Badmintonvereniging Duinwijck zijn er twee uitdagingen 
geïdentificeerd: het werven van leden en het opzetten 
van een vrijwilligersbeleid. Wij bieden intensieve 
ondersteuning bij deze twee vraagstukken. We 
analyseren de customer journey en voeren hierin 
verbeterpunten door. Een warm welkom is hierin 
belangrijk. Daarnaast gaan we aan de slag met het  
ontwikkelen van aanbod voor kleuters.

Subsidies

Bijstand van VA in meerdere breedtesportsubsidie 
aanvragen waaronder: DSK, Mooie Nel Swim, Rugby, 
HYS, Aurora en Daan Sports.

     Bijstand van VA in meerdere topsportsubsidies
     voor organisatie van toernooien waaronder:
     Olympia Haarlem, Duinwijck, rugbyclub Haarlem. 
     Alle begeleidde aanvragen, 6 in totaal, zijn  
     toegewezen.
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Klankbordgroepen en overige overleggen

Zwembaden De zwembaden in Haarlem raken op hun eind daarom moet er nieuw worden 
gebouwd. Er zijn in het begin van het jaar diverse gesprekken geweest met de 
zwemverenigingen om de zwembaden naar wens in te richten. Dit heeft 
geresulteerd in een PvE die binnenkort aan de raad wordt voorgelegd.

Buitensport Op woensdag 8 maart is de klankbordgroep Buitensport bij DSK bijeen geweest. 
Voornaamste gespreksonderwerpen deze avond waren:
• Juridische toetsing van de concept algemene voorwaarden en 

gebruikersovereenkomst voor sportaccomodaties (opgesteld door SRO). 
Externe jurist gaat documenten nog toetsen.

• Tegemoetkoming voor verenigingen in de energiekosten. Naast de landelijke 
regeling komt er ook een lokale regeling die aanvullend zal zijn. Informatie 
wordt via de nieuwsbrief van SpotSupport verspreid.

• DSK heeft tijdens deze bijeenkomst uitgebreid verslag gedaan van de 
vorderingen bij de lopende doorstart van de vereniging. De eerste signalen 
zijn gunstig.

Binnensport Geen bijzonderheden

Vandalisme Hoewel de werkgroep Vandalisme een verminderde urgentie ervaart vanwege de 
afname van vandalisme-incidenten op sportparken, blijft het belangrijk om alert te 
blijven en snel te reageren indien nodig. De specifieke bijeenkomsten voor 
voetbalclub DSK, waarbij diverse belanghebbenden betrokken zijn, zorgen voor 
een gerichte aanpak van de zomeroverlast op het DSK-complex.

Voorzitters voetbalverenigingen Een belangrijk onderwerp tijdens het voorzittersoverleg was de huidige 
contributie die voetbalverenigingen aan hun leden vragen. Een interessant punt 
dat naar voren kwam, was de vergelijking tussen de contributie van 
voetbalverenigingen en die van hockeyclubs. Het werd opgemerkt dat 
hockeyclubs soms hogere contributies hanteren, maar dat leden daar vaak een 
breed scala aan extra voordelen voor terugkrijgen, zoals betere faciliteiten, 
professionele trainers en uitgebreide clubvoorzieningen. Deze vergelijking diende 
als inspiratie om na te denken over manieren waarop voetbalverenigingen hun 
leden meer toegevoegde waarde kunnen bieden.
Het bespreken van de verschillen tussen verenigingen en het vergelijken met 
hockeyclubs heeft geleid tot nieuwe inzichten en ideeën om de toegevoegde 
waarde voor leden te vergroten.


